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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 12. november 2014 
stillet følgende spørgsmål nr. 182 (Alm. del) til ministeren for sundhed og fore-
byggelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikke-
medlem af udvalget (MFU) Jonas Dahl (SF). 

 

Spørgsmål nr. 182:  

’’Er der i forbindelse med sygehusbyggerierne under Kvalitetsfondsmidlerne 
taget initiativ til en tilbundsgående undersøgelse af problemets størrelse og 
omfang som grundlag for de videre forhandlinger mellem ministeren og Dan-
ske Regioner, så det reelt kan undgås, at de 16 sygehuse allerede inden da-
toen for færdiggørelsen har for lille en kapacitet?” 

 

Svar: 

Ministeriet for sundhed og forebyggelse antager, at der med ”problemets stør-

relse og omfang” henvises til forskellen mellem det regionale anlægs-pl og 

byggeomkostningsindekset, idet spørgsmålet er stillet i sammenhæng med 

SUU alm. del spm. 177 og 178 herom.  

 

Det er regionernes ansvar som bygherrer inden for de aftalte økonomiske 

rammer at opføre sygehuse med en passende kapacitet. Ministeriet vurderer 

ud fra den aktuelt tilgængelige viden om udvikling i kapacitetsbehov, at de kva-

litetsfondsstøttede sygehusbyggerier vil leve op til dette krav, jf. svar på SUU 

alm. del spm. 180. 

 

 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

 

Nick Hækkerup      /      Martin Nyrop Holgersen 
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